

တၢ်အပတီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ယုထၢကွၢ်တဖျၢၣ်

တၢ်ဆိကမိၣ်ကွၢ်ထံတၢ်

ဆိကမိၣ်ကွၢ်ထံကွၢ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဖံးလိမၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤ ဒီး ဘၢးစံတၢ်ဝံစိၣ်တီဆူကွၢ်ပိဆူကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၣ်ဆံးတဖၣ်မ့ၢ်အအိၣ်ခါန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ကွၢ်ယုကွၢ်

စူးကါ School Finder ဝဲ spps.org/apply ပုၣ်ယုအဖိခိၣ်ဒီး ကွၢ်ကဒါကွၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် တဖၣ်လၢနယုထၢကွၢ်အဂီၢ် န့ၣ်တက့ၢ်.

လဲၤထီၣ် တၢ်အိးထီၣ်ကွၢ်မူးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢအိၣ်လဲၤအဖိခိၣ်

တၢ်အိးထီၣ်ကွၢ်မူးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢအိၣ်လဲၤအဖိခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အဂ့ၤတခါလၢနကဒီးန့ၣ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်ကွၢ်လၢနဘၣ် သ့ၣ်ဘၣ်သးတဖၣ် အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ. ထံၣ်လိာ်သးဒီး ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ပားကွၢ်တီၤဖၢးတဖၣ်ဒီး ယုထံၣ် သ့ၣ်ညါတၢ်ဖံးလိ မၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ, တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ ဒီးတၢ်တိစၢမၤစၢတဖၣ်လၢအအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲကွၢ်ပုၤလၢနဖိအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ယုထၢကွၢ်

ယုထၢဒီးကွဲးပာ်ဖျါထီၣ်ကွၢ်ခံဖျၢၣ်ဖဲနလံာ်ပတံထီၣ်ကွၢ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ကွၢ်လၢနဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးဒီး နယုထၢအီၤတဖၣ်က ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ဆိကမိၣ်ဆိအိၣ်နကွဲးရဲၣ်လီၤအိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပတံထီၣ်ကွၢ်

ပတံထီၣ်ကွၢ်တချုးတလၢထီၣ်ဒီးဖဲ လါမးဂ့ၢ် ၅သိ, ၂၀၂၁ နံၣ်, လၢနကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်အဂ့ၤကတၢ်လၢနကဒီးန့ၢ်ဘၣ် စ့ၣ်ဖိလံာ်ပဒိၣ်ကွၢ်လၢနယုထၢအီၤတဖျၢၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

မ့ၢ်မတၢ်ကြးပတံထီၣ်ကွၢ်လဲၣ်.

အခဲအံၤနဖိမ့ၢ်ထီၣ်ကွၢ် ဒီးအဲၣ်ဒီးဆိတလဲကွၢ်ဆူကွၢ်အဂၤတဖျၢၣ် မ့တမ့ၢ် နဖိကဟဲထီၣ်ကွၢ်သီသီဖဲ စ့ၣ်ဖိလံာ်ပဒိၣ် ကွၢ်အပူၤန့ၣ် တၢ် လိၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢ နဘၣ်မၤပုၤလံာ်ပတံထီၣ်ကွၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ.

ကွၢ်ဖိအိၣ်ခိးတၢ်စရိတဖၣ်

ကွၢ်ဖိအိၣ်ခိးတၢ်စရိဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤထဲလၢ ကွၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်လၢ ဒီးန့ၢ်လံာ်တကွၢ်ဒိပတံထီၣ်ကွၢ်အါန့ၢ်ဒီးလၢပာ်ပ နီၣ်ဝဲကွၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ထၢန့ၣ်ယၢ်အဝဲသ့ၣ်အမံၤဖဲ တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်စရိအပူၤထဲဒၣ်လၢကွၢ်လၢယုထၢ ဝဲနီၣ်ဂံၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖံးလိမၤဒီးတီၤဖၢးတၢ်လီၤလီၤဟီၤမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်န့ၣ်ကွၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အဝဲသ့ၣ်ဆူ ကွၢ်လၢယု ထၢဝဲ နီၣ်ဂံၢ်တၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ဖိအိၣ်ခိးတၢ်စရိတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ပာ်ယၢ်အီၤတဖၣ် ကွၢ်ထီၣ်ခံန့ၣ်ဝဲအလီၤခံလၢ ကွၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲလဲလၢယၢ်ယၢ်အဂီၢ် (တပၣ်ယုာ်ဒီး ဖြဲၣ်ခ့ၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲသိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ မ့တမ့ၢ် Capitol Hill Gifted and Talented ဘၣ်.)

ဝံသးစူးပာ်သ့ၣ်ပာ်သး- ကွၢ်ဖိလၢဘၣ်တၢ်ပာ်ပနီၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒ်ပုၤဒီးန့ၢ် ဖျိးစိကွၢ်ဖိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ(gifted and talented) တဖၣ် တအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤသးလၢ ကထီၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဖဲ Capitol Hill Gifted and Talented ကွၢ်န့ၣ်ဘၣ်.

ကိုဘားစ်တင်ဝ်စိတ်တီဆွါ

စူးကါ School Finder ဝဲ spps.org/apply ပှ်ယဲအဖိခိင်ဒီးကွါယုကွါလအအိင်ဖဲနတင်ထိုင်ကွါအပူနနတကွါ.
ဝံသးစူးပတ်သုင်ပတ်သးလါ ပှ်တတကွါတဖင်ဒီးကီရ်ခဲကနဲကွါတဖင်အိင်ဒီးတင်ထိုင်ကွါလီကဝီလါလါဆီလိင်အသးနနလါ.

တင်ဝ်စိတ်တီဆွါနဲကွါသုင်တဖင်

တင်ဝ်စိတ်တီဆွါ ဘုင်သုင်သုင်ကအိင်ထဲဒေလါ ကွါဖိသုင်တဖင်လါအိင်ဆိးဖဲ ဝှ်စုင်ဖိလ်အပူနနလါ. ကွါဖိလါဒီးနဲဘားစ်တင်
ဝ်စိတ်တီဆွါတဖင်ဘုင်တင်ဆီလိပတ်လါနနအဝဲသုင်ဘားစ်ပတုင်အလီဒီးသန့ထိုင်အသးလါအဝဲသုင်ဟံင် မ့တမ့ တင်ကွါထွဲဖိ
သုင်အတင်လီတင်ကွါအဖိခိင်နနလါ.

ဖြိုင်ခွင် တု ၅တီ : ကွါဘားစ်တင်ဝ်စိတ်တီဆွါအိင်ထဲဒေလါ ကွါဖိတဖင်လါအိင်ဆိးစီစုယံဒီးကွါလါ မံးလင်တတ်စီနနလါ.
တင်နဲကွါပုင်ယုင် ဖြိုင်ခွင်-၅တီကွါဖိတဖင်လါအထိုင်ကွါဖဲ ဖြိုင်ခွင်-၈ တီကွါတဖင်နနလါ.

၆တီ တု ၁၂တီ : ကွါဘားစ်တင်ဝ်စိတ်တီဆွါအိင်ထဲဒေလါကွါဖိလါအိင်ဆိးစီစုယံဒီးကွါလါ အါနဲတမံးလင် နနလါ. တင်နဲ
ကွါအဝဲအံပုင်ယုင် ၆-၈ တီကွါဖိတဖင်လါအထိုင်မလိတံဖဲ ၆-၁၂တီကွါဒီး ခွင်-၈ တီတဖင်နနလါ.

ကုင်သုလီဆီ : နီတဂုစုင်စုင်ကုင်သုတင်ရဲတင်ကွါ(IEP)ကဘုင်ပှ်ယုထိုင်ကွါဖိနီတဂုစုင်စုင်အတင်ဝ်စိတ်တီဆွါအတင်လိုင်
ဘုင်တဖင်လါ. မိပတ်တဖင်စံးကတီသကိးတင်ယုင်ဒီး အဖိ IEP ကရူလါကသုင်ညါအါထိုင်တင်ဝ်စိတ်တီဆွါအဂုအကျိသုဝဲ
ဒေနနလါ. လါတင်အိင်သးခဲလင်ယုင်ယုင်အဖိခိင်ကုင်သုလီဆီတင်ရဲတင်ကွါတဖင်လုပိင်မထွဲတင်ဝ်စိတ်တီဆွါတင်နဲကွါအ
ဖျါလါထးအသးနနလါ.

ဝံသးစူးပတ်သုင်ပတ်သး - နမ့ပတံထိုင်ကွါတဖျိုင်လါအအိင်ဖဲနတင်ထိုင်ကွါလီကဝီအချါ. ကီရ်ခဲကနဲကွါအုရံယုင်အချါ
ဒီးနမ့အဲဒီးသုင်ညါအါထိုင်တင်ဂုတင်ကျိနနကိး Student Placement Center ဝဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၀ နနတကွါ.

Metro Transit

ကွါဖိလါအမလိ ၉-၁၂တီဝဲ Creative Arts Secondary, Gordon Parks High School ဒီး Johnson Senior
သုင်တဖင် စူးကါ မဲင်ထြီထြီစုင် လါကွါဘားစ်တဖင်အလီလါကဟဲဆူကွါဒီးကုလီဆူဟံင်အဂီနနလါ. ဆဲးကျိးကွါတဖင်ဒ်
သိးလါနကသုင်ညါအါထိုင်တင်ဂုတင်ကျိအဂီနနတကွါ.

တၢ်ဖံးလိမၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်

ဖိသၣ်ဆံးကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်

ဖြံၣ်ခွၢ်အၣ်ကၢ်တၢ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအသီတဖၣ်ဖဲ ကွီၣ်န့ၣ် ၂၀၂၁-၂၀၂၂န့ၣ်, ဖြံၣ်ခွၢ်ကွီၣ်ခဲလၢကမ့ၢ်ဖဲ ဒီတနံၤကွီၣ်န့ၣ်လီၤ. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ်ဆိၣ်ဒီး ဖြံၣ်ခွၢ်ကွီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ၃၅ ခါ, လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး မိၤထဲးစိးရံၤ(Montessori), ကျိၣ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိ, **International Baccalaureate** ဒီး ပုၤတၢ်ကျဲၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ်ဆံးလၢအသးနံၣ်ပုၤထီၣ်လွံၣ်နံၣ်တချုးအတၢ်လၢထီၣ်ဒီးဖဲ လါစဲးပထုဘၢၣ် ၁သီ, ၂၀၂၁န့ၣ်, ဒီးအိၣ်ဆိးဖဲ ဝုၢ်စ့ၣ်ဖိလ်အပူၤ တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဆဲးလီၤအမံၤလၢ ဖြံၣ်ခွၢ်ကွီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ်ဆံးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်ဆိၣ်ဒီး ဖြံၣ်ခွၢ်ကွီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ တၢ်ဖံးလိမၤဒီးလိာ်ကျဲၤ အိၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တူၢ်လိာ်ကွီၣ်ဖိအဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ ကွီၣ်ဖိတဖၣ်မ့ၢ်ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိၣ်, ဒီးဖိသၣ်ဆံး ကူၣ်သ့လီၤဆီ (ECSE)တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ် လဲၤန့ၣ်လီၤကွၢ်အိၣ်ဖဲ spps.org/prek ပုၣ်ယဲၤသန့အဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ် ကိး **Student Placement Center** ဖဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်မၤကွၢ်သမံသမိးဖိသၣ်ဆံး

တၢ်မၤကွၢ်သမံသမိးဆိဖိသၣ်ဆံး (Early Childhood Screening) မၤစၢၤဒုးန့ၣ်ပၢ်ဖျါထီၣ်ဖိသၣ်ဆံး အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ ဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ် တချုးဒီးဖဲအဲၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤဆူၣ်အိၣ်ကၢ်တၢ်ကျဲၤအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်သမံသမိး တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲဒၣ် မံၣ်န့ၣ်စိထုၣ်တၢ်ကျဲၤသဲးစးအတၢ်ပၢ်နီၣ်လၢ ကွီၣ်ဖိကန့ၣ်လီၤဆူၣ်အိၣ်ကၢ်တၢ်ကျဲၤ ဖဲပဒိၣ်ကွီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤအ ကိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်သမံသမိးတၢ်တဖၣ်တလိာ်တၢ်ဟ့ၣ်အပူၤဘၣ် ဒီးအအိၣ်ကတီၢ်ပၢ်သးလၢ ဖိသၣ်ဆံး ၃န့ၣ်တုၤဆူ ၅န့ၣ် လၢ အိၣ်ဆိးဖဲ ဝုၢ်စ့ၣ်ဖိလ်အပူၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢနကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/Domain/10336 မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖိသၣ်ဆံးဒီးဟံၣ်ဖိဖိကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ(ECFE)

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ်ပုၤတၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် သးကျဲၤဆီလီၤပၢ်လီၤမိၢ်ပၢ်ဒီးဖိသၣ်ဆံးကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤစးထီၣ်လၢဖိသၣ်ဆံးအိၣ်ဖျၢၣ် လီၤသီသီတုၤဆူ ခွၢ်အိၣ်ကၢ်တၢ်ကျဲၤအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဆိလီၤပၢ်လီၤတၢ်ဖးတၢ်ဖံးလိမၤဒီးတဖၣ်ဖဲဝုၢ်စ့ၣ်ဖိလ်တၢ်လီၢ် ၁၀ တၢ်အ ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တၢ်မၤလိခဲလၢအိၣ်ဒီးအက့ၢ်အဂီၢ်သၢမံ- လၢအမ့ၢ်ဝဲ မိၢ်ပၢ်ဒီးဖိအိၣ်ဖျၢၣ်သကိးတပူၤယီၤအဆၢကတီၢ်, မိၢ်ပၢ်အဆၢ ကတီၢ် ဒီးဖိဆံးတဖၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/ecfe ပုၣ် ယဲၤဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ်ကိး ၆၅၁-၇၉၃-၅၄၁၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖိသၣ်ဆံးကူၣ်သ့လီၤဆီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ (ECSE)

တၢ်ကျဲၤယူကျဲၤဖိးတၢ်စးထီၣ်လၢဖိသၣ်ဆံးအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်သီတုၤသၢန့ၣ်(Birth to Three Early Intervention) တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဆီ လီၤပၢ်လီၤဒီတနံၣ်ကျဲၤအတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် လၢဟံၣ်ဖိဖိတလိာ်ဟ့ၣ်တၢ်လၢာ်ဘၣ်လၢစ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. **Individualized Family Service Plan (IFSP)** ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ် ဒီးသန့သးခိဖျိ မိၢ်ပၢ်အတၢ်ဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးတဖၣ်လၢ အဲၣ်သ့ၣ်အဖိ တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်ကအိၣ်ဖဲ **Early Childhood Family Education (ECFE)** မ့တ မ့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၣ်အလီၢ်လၢအိၣ်ယုၣ်ဒီးတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂၤတခါဝံၤတခါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤန့ၣ် န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/specialed ပုၣ်ယဲၤ မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၇၄၄-၅၆၆၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖိသည့်ဆုံးကုန်သွယ်လီဆီ (Early Childhood Special Education) တာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးတဖၣ်လၢ ဖိသည့်ဆုံး ၃နံၣ်တုၤ ၄ နံၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဘၣ်တာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးဆီလီဟ်လီဖဲ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကီၢ် ဖြဲၣ်ခ့ၣ်ကီၢ်တဖၣ်အပူၤ(ပုၤ၄နံၣ်ဖိ), ပုၤတတဲာ်ကွၢ်ထွဲဖိသည့်လီၤ မ့တမ့ၢ် တီၤဖိသည့်ဆုံးကီၢ်တဖၣ်, Early Childhood Family Education (ECFE), Head Start မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တာဂ့ၢ်တာကျိၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/specialed ပုၣ်ယဲၤ မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၇၄၄-၈၀၉၄ န့ၣ်တက့ၢ်.

တာတူၢ်လိာ်ဆိကီၢ်ဖိဆူ ခ့ၣ်အၣ်ကၣ်တာကီၢ်

ကီၢ်ဖိတဖၣ်လၢပျဲထီၣ်ယံၢ်နံၣ်ဖဲ လါဖဲပထုဘၣ် ၂သီ ဒီးလါဒိၣ်ဖဲဘၣ် ၃၁, ၂၀၂၁ နံၣ်အဘၣ်စၢန့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ပတံထီၣ်တာ မၤကွၢ်သးလၢတာတူၢ်လိာ်ဆိကီၢ်ဖိဆူခ့ၣ်အၣ်ကၣ်တာကီၢ် Student Placement Center သ့ၣ်ဒေၣ်န့ၣ်လီၤ. တာပတံထီၣ်ဆဲး လီၤမံၤဖဲခံကတာမုၢ်နံၤမ့ၢ်လဲၤ လါမးၤ ၅သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ဖိလၢဒီးန့ၢ်တာအုၣ်ကီၤသးလၢကန့ၣ်လီၤခ့ၣ်အၣ်ကၣ်တာကီၢ်ဆိ ဆိတဖၣ် ကဘၣ်တာဆဲးလီၤန့ၢ်အဲၣ်သ့ၣ်အမံၤဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတာလီၤအိၣ်အဖိခိၣ်, ဒီးထဲဒေၣ်ဖဲလၢ ခ့ၣ်အၣ်ကၣ်တာကီၢ်ဖိခဲ လၢာ်ဘၣ်တာတူၢ်လိာ်အီၤလၢကီၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ်တာဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤလၢကပတံထီၣ် ဒီတနံၤ ဖြဲၣ်ခ့ၣ်အၣ် ကၣ်တာကီၢ်အတာရ်ရဲတဲာ်ကျဲး ဖဲအဲၣ်သ့ၣ်ပတံထီၣ်န့ၢ်အဖိကီၢ်လၢ တာတူၢ်လိာ်ဆိကီၢ်ဖိဆူခ့ၣ်အၣ်ကၣ်တာကီၢ်အဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ် အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တာဂ့ၢ်တာကျိၤန့ၣ်, ဝံၤသးစူကိး Student Placement Center ဖဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

တချးကီၢ်ထီၣ် ဒီးကီၢ်ပျံၤလီၢ်ခံတာကွၢ်ထွဲဖိသည့်ဆုံးဒီး အတာဟူးတာဂဲၤတဖၣ် နံၣ်ခါဘၣ်ရံၣ်ချးဘဲ

နံၣ်ခါဘၣ်ရံၣ်ချးဘဲ (Discovery Club) မ့ၢ်ဟါခိကီၢ်ပျံၤလီၢ်ခံတာရဲတဲာ်ကျဲးလၢပုၤဘၣ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲဒီးအဆိၣ်ထွဲမၤစၢ ဖိသည့်ဆုံးတာဖဲလိမးဒီးဒီးအတာဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တချးဖဲကီၢ်ထီၣ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် ကီၢ်ပျံၤလီၢ်ခံအဆၢကတီၢ်, ကီၢ်တထီၣ်အနံၤတဖၣ်ဒီး ဖဲတာကီၢ်ခါအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးအိၣ်ကတီၢ်ဟ်ယာ်အသးလၢ ဖြဲၣ်ခ့ၣ် တုၤယဲၤတီၤကီၢ်ဖိခဲအံၤတဖၣ်လၢအမၤလိတာ ဖဲအဲၣ်သ့ၣ်ကီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, ဒီးဖဲနံၣ်ခါဘၣ်ရံၣ်ချးဘဲကီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တာဂ့ၢ်တာကျိၤ, တာအဘူးအလဲဒီးတာ ဆဲးလီၤမံၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤဆူ spps.org/discoveryclub ပုၣ်ယဲၤအဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၉၃ န့ၣ်တက့ၢ်.

Extended Day for Learning (EDL)

Extended Day for Learning (EDL) မ့ၢ်ဟါခိကီၢ်ပျံၤလီၢ်ခံတာရဲတဲာ်ကျဲးဒီးကတဲာ်ကတီၢ်ဟ့ၣ်လီၤကီၢ်ဖိတဖၣ်လၢ တာပတံထီၣ်ထီၣ်ထီၣ်ယုာ် ကုၣ်သ့ၣ်တာဖဲလိမးဒီးအတာဆိၣ်ထွဲမၤစၢ ဒီးတာမၤလိမးဒီးတာအတာဟူးတာဂဲၤတဖၣ်လၢ တနံၣ်ရံၣ်ဒီး ၄၅ မံးနံးအတီၢ် ပူၤ, လၢတနံၣ်တီၢ်ပူၤ ခံသီ (မုၢ်ဆၣ်နံၤ/မုၢ်ပျဲနံၤ မ့တမ့ၢ် မုၢ်ယုာ်နံၤ/မုၢ်လုၤဇိနံၤ)မ့တမ့ၢ် တနံၣ်တီၢ်ပူၤလွံၤသီ (မုၢ်ဆၣ်နံၤ- မုၢ်လုၤဇိ နံၤ)န့ၣ်လီၤ. တာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးအံၤတလိာ်တာဟ့ၣ်အဘူးအလဲဘၣ် ဒီးတာသုးကျဲးဟ့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကိးတာအိၣ်ဖဲတဖၣ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် တာအိၣ်တာအီၤ ဒီးဘးစံတာဝံၤစိာ်တီဆူ ကီၢ်ဖိလၢကြးဝဲဘၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တာဂ့ၢ်တာကျိၤ မ့တမ့ၢ် အဲၣ်ဒီးဆဲးလီၤမံၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤ ဆူ spps.org/extendedday ပုၣ်ယဲၤအဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၇၄၄-၈၀၂၀ န့ၣ်တက့ၢ်. ကွၢ်ကီၢ်စရိတဖၣ်ဖဲလံာ်န့ၣ်ကျဲးအဲၣ်အံၤအပူၤ လၢနကသ့ၣ်ညါကီၢ်တဖၣ်လၢ သုးကျဲးဟ့ၣ်လီၤတာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးအံၤန့ၣ် တက့ၢ်.

Flipside

Flipside မ့ၢ်ဟါခိကီၢ်ပျံၤလီၢ်ခံတာရဲတဲာ်ကျဲးလၢတလိာ်တာဟ့ၣ်အဘူးအလဲဘၣ်ဒီးဟ့ၣ်မၤစၢတီၤခါသးကီၢ်ဖိတဖၣ်လၢကီၢ်လံာ် လံာ်တာဖဲလိမးဒီးအတာဆိၣ်ထွဲမၤစၢ ဒီးတာမၤလိ တာအတာဟူးတာဂဲၤတဖၣ်လီၤ. တာရ်ရဲတဲာ်ကျဲးအိၣ်ဝဲဖဲ မုၢ်ဆၣ်နံၤ-မုၢ်လုၤဇိနံၤ ဖဲကီၢ်ကီၢ်ရံၣ်ဒီးဘၣ် ကီၢ် ၆၅၅၃အပူၤ- လၢအမ့ၢ်ဝဲဒေၣ် American Indian Magnet, Farnsworth Aerospace 5-8, Humboldt High School, Murray Middle, Ramsey Middle ဒီး Washington Technology န့ၣ်လီၤ. တာသုး

ကျွဲဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ် တၢ်အိၣ်ဖျဲ/ဟါခိတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ် ဒီးကွီၤဘးစံတၢ်ဝဲစိၣ်တီၤဆၢအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢကွီၤဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဖဲတၢ်ဖံးလိမၤဒီးဝံးအလီၢ်ခံကိးဟါဒီး(ဒ်တၢ်ဝဲစိၣ်တီၤဆၢလံာ်န့ၣ်ကျဲအိၣ်ပာ်ဝဲအသိး)န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤ ကွၢ်ဘၣ် spps.org/flipside ပှၢ်ယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်

Advancement Via Individual Determination (AVID)

AVID မ့ၢ် လံာ်တၢ်ယုထၢတီၤလၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိအိၣ်ဖဲကွီၤပူၤ ဒီးကတဲာ်ကတီၤ ဖဲတီၤ-၁၂တီၤကွီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကမၤ လိန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်လၢ ခိလ့ၣ်ကွီၤ ဒီးသးသမ့တၢ်မၤဒိစိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. AVID အိၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိလၢအမ့ၢ် တၢ်ဖးလံာ်လၢ, တၢ်ကွဲးလံာ်လၢ, သံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်, တၢ်မၤသကိးတၢ် ဒီးတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤတၢ်ဒီး တၢ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွီၤဖိတဖၣ်ကမၤလိသကိးတၢ်လၢ ကရူၢ်ခူၤထၢရံအပူၤ, တၢ်ယုသ့ၣ်ညါခိလ့ၣ်ကွီၤဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤ ဒီးတၢ်လဲၤဟးဆူခိလ့ၣ်ကွီၤန့ၣ်လီၤ. ကွီၤဖိတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ ခိဖျိတၢ်ကဘၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်အကျိၤအကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကွီၤစရိတဖၣ်ဖဲလံာ်န့ၣ်ကျဲအဝဲအံၤအပူၤ လၢနကသ့ၣ်ညါကွီၤတဖၣ်လၢ သးကျဲၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤန့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/avid ပှၢ်ယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.

Athletics

တၢ်ဂဲၤလိာ်ခိၣ်လိာ်ကွဲအတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်အိၣ်ကလုာ်ကလုာ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢကွီၤအဖိခိၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ကွီၤဖိကိးဂၤဒဲးကမၤလိဘၣ်ယး ခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်, ကရူၢ်တၢ်မၤသကိးတၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးလၢကမၤလၢပျဲတၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်သးအလုာ်အလၢလၢအဂ့ၢ်, တၢ်ပြၢလိာ်သးဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကွီၤတၢ်ပာ်ကမၤသးန့ၣ်လီၤ. ကွီၤဖိတဖၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢမၤလိတၢ်ဂ့ၢ်, ဒီးကဘၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢ လၢကဒီးန့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒ်သိးကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုာ်ဖဲတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်ကြးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလီၤဆိတဖၣ်ဖဲန့ၣ်အကွီၤန့ၣ်, ဆဲးကျိးန့ၣ်အကွီၤတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲပုၤန့ၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် န့ၣ်လီၤကွၢ် spps.org/sports ပှၢ်ယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတဖၣ်လၢတၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုးအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်သး

ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါကွီၤဖိလၢမၤလိ ၇-၁၂ တီၤလၢအအိၣ်ဒီး နီၢ်ခိမ့တမ့ၢ် ခိၣ်န့ၣ်အတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကတၢ်တဖၣ် ကန့ၣ်လီၤသကြိၤတၢ်ဖဲတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲလၢတၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုးအိၣ်လၢအဖိးမံလိာ်သးဒီးကွီၤဖိတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲအတၢ်လဲၤခိဖျိတဖၣ်အယိ, ပုၤဂဲၤလိာ်ကွဲတၢ်ဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤသးလၢ ကမၤလိန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်လၢတီၤပူၤ, ဖဲဟံၣ်ပူၤ, မၤန့ၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤ ဒီး မၤတၢ်လၢပုၤတၢ်အပူၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

- သ့ၣ်လၢလီၤကတီၢ်- ဖျၢၣ်ထူၣ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုးအိၣ်ဒီးကွီၤဖိတၢ်အိၣ်သး
- တၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်- ဖလိဟီၣ်ကံၣ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုးအိၣ်ဒီးကွီၤဖိတၢ်အိၣ်သး
- တၢ်စူၤလီၤကတီၢ်- ဘိလံၣ် မ့တမ့ၢ် ဟီးဘိလံတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုးအိၣ်ဒီးကွီၤဖိတၢ်အိၣ်သး

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်, ဆဲးကျိး Matthew Osborne ဖဲ ၆၅၁-၇၄၄-၅၆၄၀ မ့တမ့ၢ် အံမုလ် matthew.osborne@spps.org န့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲအတၢ်ဆၢကတီၢ် ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/sports ပှၢ်ယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပျားမလိအဲကလံးကျိတ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်

English Learner (EL) Programs

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ်ကတၢ်ကတိၤဟ့ၣ်လီၤ အဲကလံးကျိတ်တၢ်သိၣ်လိဒီးကျိတ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဆူ ကိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဟံၣ်ကျိတ်တၢ်ကတိၤလၢတဖၣ်အဲကလံးကျိတ်(စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ်တဖၣ်အပူၤ ကိၣ်ဖိအိၣ်ဝဲဒၣ် ၃၀ မျးကယၤယၣ်ယၣ်)န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ- ဝဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအဆၢကတိၤ, တၢ်ကထာပၢ်ဖျိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးကိၣ်ဖိအကျိတ်တၢ်ကတိၤန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်ဒီးဝဲဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒ်သိးတၢ်ကဆၢတၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢမ့ၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး **English Learner (EL)** တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လီၤ- ကိၣ်ဖိလၢကြးဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ် ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လၢအကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကိၣ်ဖိအဲကလံးကျိတ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖံးလိမၤဒီးတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်အီၤခိဖျိ တၢ်ပၢ်ဖျိထီၣ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လီၤ, တၢ်သိၣ်လိလံာ်မိၢ်ပျၢ်ခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ(ဒ်အမ့ၢ် လံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူး, ဝဲအ့ၣ်, ကျိတ်ဒူးလၢဒီးစိၣ်ရှၢၣ်စတၢ်ဒ်) လၢအဲကလံးကျိတ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိအတၢ်ဖံးလိမၤဒီးအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ကဘၣ်တၢ်ထီၣ်ဒူးအီၤခိဖျိတၢ်ဒီးဝဲ: **ACCESS*** တၢ်ဒီးဝဲဒီးအမးဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟးထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤပူၤ- ကိၣ်န့ၣ်ဒီး, ကိၣ်ဖိအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ဘၣ်တၢ်ထီၣ်ဒူးအီၤဒ်သိးတၢ်ကပၢ်လီၤန့ၢ်ကိၣ်ဖိအဲကလံးကျိတ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အပတီၢ်မ့ၢ်ထီၣ်ဘးဒ်ကီၢ်စဲၣ်ကူၣ်သ့အပတီၢ်တဖၣ်အသိးန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဟးထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

*ACCESS (Assessing Comprehension and Communication in English State-to-State) မ့ၢ်တၢ်ဒီးဝဲဒီးတၢ်လၢ ဆၢတၢ်ကိၣ်ဖိလၢဖံးလိမၤဒီးအဲကလံးကျိတ်တဖၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤကွၢ် spps.org/ml ဖုၣ်ယဲၤ မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၇၆၇-၈၃၂၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

Language Academy

ကိၣ်ဖိလၢအဟဲတုၤသီဆူထံကီၢ်ပူၤတဖၣ်ဒီးလိၣ်မၤလိအါထီၣ် အဲကလံးကျိတ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ယုထၢအခွဲးအယၢ်လၢကမၤလိ **Language Academy** ဝဲကိၣ်လၢအိၣ်ဒီးကျိတ်အခဲးမံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိလၢ ၁-၁၂ တီၤတဖၣ် ကဒီးန့ၢ် ကိၣ်လံာ်လဲၢ်ကူၣ်သ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလီၤလီၤဆီဆီလၢ **EL** ကိၣ်သရၣ်(မုၣ်)တဖၣ်လၢအမၤသကိးတၢ်တပူၤယိဒီးတီၤဒီးကိၣ်သရၣ်(မုၣ်)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဘၣ် spps.org/ml ဖုၣ်ယဲၤ မ့တမ့ၢ် ကိး ၆၅၁-၇၆၇-၈၃၂၀ န့ၣ်တက့ၢ်.

ကူၣ်သ့လီၤဆီဝဲကျိတ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်

ကိၣ်ဖိကိးဂၤဒီးလၢဒီးန့ၢ် ကူၣ်သ့လီၤဆီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ကအိၣ်ဒီးနီၢ်တဂၤစုၣ်စုၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ (**Individualized Education Program (IEP)**)တခါန့ၣ်လီၤ. လၢ **IEP** ကရၢၢ်တကရၢၢ်အပူၤန့ၣ်, ပၣ်ယုၣ်ဝဲဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ်, ဒီးကရၢၢ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လၢကမၤစၢၤကိၣ်ဖိနီၢ်တဂၤစုၣ်စုၣ် ကမၤလိ ကိၣ်လံာ်လဲၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်သ့ဖံးသ့မၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ပျၢ်ဂီၢ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲဒ်သိးကကဲထီၣ်ပျၢ်သ့မၤစၢၤလီၤနီၢ်ကစၢ်သးတသ့ဝဲအသ့န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးနမ့ၢ်လိၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့လီၤဆီ, အိၣ်ဒီးဆူၣ်ချတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကၢ်, မ့တမ့ၢ်လိၣ်ကူၣ်သ့ပိးလီၤတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်, ဝဲသးစူၤဆဲးကျိး **Office of Specialized Services** ဝဲ ၆၅၁-၇၆၇-၈၃၂၀ တချးဒီးဝဲနဆူထီၣ်လံာ်ပတံထီၣ်ကိၣ်အခါန့ၣ်တက့ၢ်. နဆဲးကျိးစ့ၢ်ကိးကိၣ်ခိၣ်ဝဲကိၣ်လၢနယုထၢတဖျၢ်န့ၣ်သ့ဝဲ ဒီးယုသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ မ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ်အိၣ်ဝဲကိၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ကူညီသုလီဆီဝဲကျိတံးတံးမတဖၣ်

ကွီကိးဖျၢၣ်ဒဲးအပူ အိၣ်ဒီးကူညီသုလီဆီတံးရဲၣ်တံးကျဲတနီၤ ဒီးတံးရဲၣ်တံးကျဲဆိၣ်ထွဲမၤစၢတံးလၢဘျးစဲလိာ်သးတဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ကူညီသုလီဆီ တံးရဲၣ်တံးကျဲခဲလၢၣ် တအိၣ်လၢကွီကိးဖျၢၣ်ဒဲးအပူဘၣ်. တံးရဲၣ်တံးကျဲအိၣ်ဖျါလၢလၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အိၣ်ကတဲာ်ကတိပာ်ယာ်အသးလၢ တံးဖုၣ်ကွီ, တံးခၢၣ်သး ဒီးတံးထီၣ်ကွီ ခဲလၢၣ်အပူန့ၣ်လီၤ.

- Specific Learning Disabilities (SLD)
- Deaf/Hard of Hearing (DHH)
- Visually Impaired (VI)
- တံးတံးဆိၣ်ထွဲမၤစၢ လၢကွီဖိလၢအိၣ်ဒီး Emotional or Behavioral Disorders (EBD) အဆံးအစ့တဖၣ်အဂီၢ်
- တံးကတိဒီးကျိၣ်တံးရဲၣ်တံးကျဲတဖၣ် (SL)
- တံးတၢၣ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူညီသကိးတံးလၢ Health Disability/Traumatic Brain Injury/Physical Impairment အဂုၤကအဂီၢ်- တံးမိာ်ပုၤဒီးကူညီသုလီဆီသရၣ်(မုၣ်)မၤသကိးတံးဒီးကွီကိာ်ရၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒဲးသိးကသုဟ့ၣ်လီၤတံးရဲၣ်တံးကျဲလၢအကြးအဘၣ်ဆူကွီဖိအအိၣ်လီၤ.
- Developmental Delay (တံးဖုၣ်ကွီ) (DD)

တံးရဲၣ်တံးကျဲဆိၣ်ထွဲမၤစၢတံးလၢဘျးစဲလိာ်သးတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-

- School Social Work (SSW)
- Occupational Therapy (OT)
- Physical Therapy (PT)
- Developmental Adaptive Physical Education (DAPE)
- ကသံၣ်သရၣ်(မုၣ်)တံးကွီထွဲကဟုကယာ်
- တံးသိၣ်လိဒီးတံးလဲထီၣ်လဲလီၤတံးရဲၣ်တံးကျဲတဖၣ်ဒဲးသိးကမၤစၢကွီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကမၤသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်အသးလၢအကွီဒီးအပူတဝါခိၣ်ယၢ(ထဲဒၣ်တံးထီၣ်ပတီၢ်ဇါ)
- တံးမၤလိတံးဖံးတံးမၤအတံးရဲၣ်တံးကျဲ, တံးသိၣ်လိန့ၣ်လိတံးအိၣ်မူတံးလဲလိာ် ဖဲဖျိကွီဝံးအကတီၢ်ဒီး တံးတိစၢမၤစၢတဖၣ်လၢတံးဖံးတံးမၤအတံးမၤလိအဂီၢ် (ထဲဒၣ်တံးထီၣ်ပတီၢ်ဇါ)
- Audiology

ကွီဖိတဖၣ်လၢလိာ်ဘၣ်တံးမၤစၢဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ, လီၤဆီဒဲးပုၤလၢအိၣ်ဒီး Developmental Cognitive Disabilities (တံးသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်တံး တဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်), Autism Spectrum Disorder (ခိၣ်န့ၣ်သးတံးတူၢ်ဘၣ်လၢတဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး)ဒီး Emotional or Behavioral Disorders (သးတံးဟူးတံးဂဲမ့တမ့ၢ်သကဲးပဝးတဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး)တဖၣ်န့ၣ်, ကလိာ်ဘၣ်တံးမၤစၢတဖၣ်လၢ ကူညီသုလီဆီတံးရဲၣ်တံးကျဲတခါအစ့ကတံး ဖဲကွီထီၣ်အနံးတီၢ်ပူန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိ IEP တံးရဲၣ်တံးကျဲ မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တံးဆၢကတီၢ်လီၤတံးလီၤဆဲးအါန့ၣ်ဒဲး ၁၈၀ မံးနံးလၢ တံးဆိၣ်ထွဲမၤစၢကူညီသုတံးဖံးလိမၤဒီးလၢတနံးတီၢ်ပူ လၢတံးအိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအကျါတခါခါန့ၣ်, တံးကဟံးလီၤန့ၣ်ကွီဖိတံးမၤလိလီၢ်ကျဲဖဲအဝဲသ့ၣ်လီၢ်ဟီၣ်ကဝိပူဖဲကွီလၢအဟ့ၣ်လီၤတံးတိစၢမၤစၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မိာ်ပာ်တဖၣ် ကမၤသကိးတံးဒီးအဖိတဖၣ်IEP (နီၢ်တကူညီသုတံးရဲၣ်တံးကျဲ)ကရူၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ဒဲးသိးကသုသ့ၣ်ညါတံးဂ့ၢ်ဘၣ်ယး တံးယုထၢကွီအကြးအဘၣ်ကတံးတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကူညီသုလီဆီကွီတဖၣ်ဒီးတံးရဲၣ်တံးကျဲတဖၣ်

ပကူညီသုလီဆီတံးရဲၣ်တံးကျဲတဖၣ် ကတဲာ်ကတိပာ်ဟ့ၣ်လီၤတံးဆိၣ်ထွဲမၤစၢ ဒီးတံးရဲၣ်တံးကျဲသ့ၣ်တဖၣ်ဆူ ကွီဖိလၢအိၣ်ဒီးတံးလိာ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဖဲ ဩးဒံၣ်ရှ့ၣ်န့ၣ်ကွီတံးဆိၣ်ပာ်လီၤအပူန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တံးဆူအါဆူ

ကိုတင်ရည်တင်ကျွေးတဖန်အံ့ခီဖျို အဝဲသုန်နီတဂဏစုန်ကုန်သုတင်ရည်တင်ကျွေး(Individualized Education Program (IEP))န့ဉ်လီ။

- စံလီဖဲအံလော နကထံဉ်ဘဉ် ကုန်သုလီဆီကိုတဖန်ဒီးတင်ရည်တင်ကျွေးတဖန်အစရီအဂီၢ်န့ဉ်တက့ၢ်။

ကုန်သုလီဆီပျဟ့ဉ်ကုန်ဟ့ဉ်ဖးတင်ကရု (SEAC)

ကုန်သုလီဆီပျဟ့ဉ်ကုန်ဟ့ဉ်ဖးတင်ကရု (Special Education Advisory Council (SEAC)) မှ်တင်ပဉ်ဖျိဉ်မသကိးတင် တခါလါအပဉ်ယုဉ်ဒီး မိၢ်ပၢ်, ကိုသရဉ်သရဉ်မုဉ်တဖန် ဒီးပျတတကရုဖိတဖန်လါ ဆုာန့ဉ်ဟ့ဉ်ထီဉ်သကိးအတင်ထံဉ်လါအဘဉ် ယးဒီး ကုန်သုလီဆီတင်ဖံးတင်မၤတဖန်အဖိခိဉ် ဖဲသိးကဆီဉ်ထွဲမၤစၢကုန်သုလီဆီဝဲလဲကျိၤ ပါဆုာကိုခိဉ်ကျိၢ်အစၢအဂီၢ်န့ဉ်လီ။ နမ့ၢ်အဲဉ်ဒီးသုဉ်ညါအါထီဉ်တင်ဂ့ၢ်တင်ကျိၤန့ဉ်, ဆဲးကျိး Jackie Kelly ဝဲ ၆၅၁-၇၆၇-၃၄၃၇ မ့တမ့ၢ် အံ့မုဉ်အီဖဲ jackie.kelly@spps.org န့ဉ်တက့ၢ်။

ကွဲယုတ်တဖျာန်

တီးဖျာန်ကိုတဖျာန်

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုဆီလီပတ်လီကိုအဂုကတော်တဖျာန်ဖွဲ့စဉ်ဖိလ်ပုတတန့ဘဟုတ်အပူန့န့လီ၊ လာနကဒီးန့ကိုဘားစံတံဝံစိတ်တံဆွါအဂီ၊ ယုထာကို မုတမုာ် ကိုတဖျာန်လာအဆိန်ဒီးမဲကနဲနဲတံဖံးလိမဒီးအတံရဲနဲတံကျဲလာအတူလိင်ကိုဖိတဖျာန်နတံအိန်တံဆိးလိင်ကဝီအပူန့န့တက့ာ်.

- စံလီဖဲအံးလာ နကထံန်ဘန် တီးဖျာန်ကိုတဖျာန်အစရီအဂီန့န့တက့ာ်.

တီးခါနဲသးကိုတဖျာန်

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုကတံကတီးဟုတ်လီကျဲသ့တံဖံးလိမဒီးလာအပတီထီယုဒီး တံရဲနဲတံကျဲလာအဆိန်ထဲမၤစၤကိုဖိတဖျာန်ဒ်သိးကမညီထီနဲ တံဆိတလဲတီပတီ စးထီနဲလံဖိသဲနဲဆဲးကတီ ဒီးတုးဆူ နီဒိန်ထီနဲအကတီန့န့လီ၊ လာနကဒီးန့ဘန်ကိုဘားစံအဂီ၊ ယုထာကိုတဖျာန် မုတမုာ် မဲကနဲနဲကိုတဖျာန်လာအတူလိင်မၤစၤကိုဖိသ့တဖျာန်နတံအိန်တံဆိးလိင်ကဝီပူ (A-F1/F2) န့န့တက့ာ်.

- စံလီဖဲအံးလာ နကထံန်ဘန် တီးခါနဲသးကိုတဖျာန်အစရီအဂီန့န့တက့ာ်.

တီးတီကိုတဖျာန်

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို ဆီလီပတ်လီ တီးထီကိုတဖျာန်ယုဒီးတံဖံးလိမဒီးအရံယုတ်အကလုာ်ကလုာ်, ကျဲသ့တံရဲနဲတံကျဲ ဒီးတံဟူးတံဂဲတဖျာန်, ဒီးတံမလိအကုာ်အဂီမဲလက် ကတံကတီးမၤစၤကိုဖိတဖျာန်လာကဖျိထီနဲတီထီကို, ဝံဒီးဆဲးထီနဲမလိတီးဒိန်တုာ် ခိလုာ်ကိုကျဲသ့ပီညါ မုတမုာ်မလိတံလုာ်အိန်သးသမုတံဖံးတံမၤန့န့လီ၊ လာနကဒီးန့ဘန်ကိုဘားစံတံဝံစိတ်တံဆွါအဂီ၊ ယုထာကိုတဖျာန် မုတမုာ် မဲကနဲနဲကိုတဖျာန်လာအတူလိင်မၤစၤကိုဖိတဖျာန်နအိန်ဆိးလိင်ကဝီပူ (A-F1/F2) န့န့တက့ာ်.

- စံလီဖဲအံးလာ နကထံန်ဘန် တီးထီကိုတဖျာန်အစရီအဂီန့န့တက့ာ်.

Non-Traditional တီးထီကိုတဖျာန်

Non-traditional တီးထီကိုတဖျာန်အိန်ဆီလီအသးလာ ပုကိုဖိသ့တဖျာန်လာအလိန်ဘန် မုတမုာ် အဲဒီး တံမလိအလီအကျဲဒီးကိုခိန်ယာတခါလာအလီဆီလိင်သးလာ ဩဒိန်ရှာန်နာ်တီးထီကိုတဖျာန်န့န့လီ၊ ကိုထီနဲအဆာကတီအါကတီ, တံသိန်လိနဲနဲလိကျဲကျဲဂုမဒီးတံခွဲတံယာ်တဖျာန်လာကိုဖိဒီးန့ခိလုာ်ကိုခရုဒိန်တဖျာန် မၤစၤကိုဖိတဖျာန်ဒ်သိးကဖျိထီနဲတီထီကိုအဂီန့န့လီ၊ နမုာ်အဲဒီးသ့ညါအါထီနဲတံဂုာ်တံကျဲန့န့ ဝံသးစုးဆဲးကျိး Student Placement Center (ကိုဖိတံဆိးလီမံးဝဲးအး)ဖဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၀ န့န့တက့ာ်.

- စံလီဖဲအံးလာ နကထံန်ဘန် non-traditional တီးထီကိုတဖျာန်အစရီအဂီန့န့တက့ာ်.

ဟိန်ကစီဒိုင် ဒီး ကီရ်ရဲခဲကနဲနဲကိုအတဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲတဖၣ်

မဲကနဲနဲကိုတဖၣ် အိၣ်ဒီးတဲာ်ပညိၣ်လၢသိၣ်လိလံာ်မိၢ်ပုၢ်အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိၣ်အမ့ၢ် လံာ်တဲာ်ဖး, လံာ်တဲာ်ဂံၢ်တဲာ်စူး ဒီးလံာ်စဲအ့ၣ်, လၢတဲာ်ဖံးလိမၤဒီးကူၣ်သ့ပိညါအတဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲလီၤဆိတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

Advanced Placement (AP):

ခိလုၣ်ကူၣ်ပတီၢ်လံာ်လဲာ်တဲာ်သိၣ်လိဒီးတဲာ်ဒီးစးတဖၣ်လၢ ဘၣ်တဲာ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤအိၤလၢထံကီၢ်ဒိတဘျီလၢအကဟ့ၣ်ကူၣ်ဖိတဖၣ် တဲာ်ခဲးတဲာ်ယၢၣ်သိးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ခိလုၣ်ကူၣ်ခရူၣ်ဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Aerospace/Engineering:

တဲာ်သိၣ်လိနဲနဲလိလံာ်လီၤလီၤဆိဆိလၢအဘၣ်ယးဒီး အဲရိစပုးစ်(aerospace)ဒီးအံကွံနံယၢၣ်ရံ ကူၣ်သ့ပိညါလၢအိၣ် စ့ၢ်ကိးဒီးတဲာ်ထုးထီၣ်ပနံၣ်လၢအအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ Johnson Senior တီထီၣ်ကူၣ်န့ၣ်လီၤ.

American Indian Language and Culture:

တဲာ်သိၣ်လိနဲနဲလိလီၤဆိဘၣ်ယး အမဲရံကၢအ့ၣ်ယၢၣ်(ပုၤထူလံာ်ဖိ) အတဲာ်စံၣ်စိတဲာ်စိ, ကျိၣ်, တဲာ်ဆဲးတဲာ်လၢ, ဇွဲလၢ, လုၢ်လၢထူ သန့ ဒီးတဲာ်ပာ်လုၢ်ပာ်ပုၤအဂ့ၢ်ခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Arts:

တဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲသိၣ်လိနဲနဲလိကူၣ်ဖိတကစုၣ်စုၣ်ဒ်သိးအကမၤဂ့ၤထီၣ်ကူၣ်ဖိနီၢ်တကစုၣ်စုၣ်ဒ်လၢတဲာ်သ့တဲာ်ဘၣ်ဒီးတၢလၢတဖၣ် ခိဖျိ ခရံၤအဲထံးကူၣ်တဲာ်သိၣ်လိတဖၣ်, လၢမၤတဲာ်လၢအနီၢ်ကစၢ်ဒဲန့ၣ်လီၤ.

BioSMART:

တဲာ်သိၣ်လိတဲာ်ပညိၣ်မ့ၢ် ဘၢအိၣ်စဲအ့ၣ်တဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲလၢအပာ်ဖျိထီၣ်ယုၣ်ထံးနိလိၣ်ကူၣ်လၢ လံာ်လဲာ်တဲာ်သိၣ်လိကိးဘျီဒဲးအပူၤ ဒီးသုးကျဲဟ့ၣ်လီၤ စဲအ့ၣ်/အံကွံနံယၢၣ်ရံတီၢ်တဲာ်မၤလိခံတီၢ်လၢကူၣ်နံၣ်ကိးနံၣ်ဒဲးအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

Gifted and Talented:

တဲာ်သိၣ်လိအတဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲမ့ၢ်တဲာ်ရဲတဲာ်ကျဲတခါလၢ အတၢတဲာ်ဒီးကူၣ်ဖိလၢမၤလိတဲာ်ဖျဲးလၢအိၣ်ဒီးကူၣ်လံာ်လဲာ်တဲာ်သ့တဲာ်ဘၣ်လၢ အပတီၢ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ကူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်ဘၣ်ရဲၣ်ကျဲဟ့ၣ်လီၤတဲာ်ဒီးစး, ဒ်အမ့ၢ် Cognitive Abilities Test (CogAt 7), တဲာ်ကွၢ်ကူၤ portfolio မ့တမ့ၢ် တဲာ်ပာ်ပနီၣ်ယၢၣ်ကူၣ်ဖိတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပုၤလၢမၤလိတဲာ်ပတီၢ်ထီၣ်အသိးလၢ ဘတီၤ တူၤ ၅တီၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

Environmental Science:

တဲာ်သိၣ်လိနဲနဲလိလီၤလီၤဆိဆိလၢအိၣ်ယုၣ်ဒီးတဲာ်ပညိၣ်တဲာ်သးစၢ်ဆၢတခါလၢအဘၣ်ယးဒီး န့ဆၢခိၣ်ယၢၣ်အတဲာ်ဖံးလိမၤဒီးအဖိ ခိၣ်, ဒီးတဘျီတခိၣ်ကူၣ်ဖိတဖၣ်မၤလိတဲာ်လၢထြးဒိၣ်ရှၢၣ်နဲနဲတီၢ်ကူၣ်တဲာ်မၤလိအချၢန့ၣ်လီၤ.

E-STEM:

တဲာ်သိၣ်လိနဲနဲလိဘၣ်ယး န့ဆၢခိၣ်ယၢၣ်ကူၣ်သ့ပိညါခိဖျိ စဲအ့ၣ်, ထဲးနိလိၣ်ကူၣ်, အံကွံနံယၢၣ်ရံ ဒီးတဲာ်ဂံၢ်တဲာ်စူးတဖၣ်န့ၣ် လီၤ. ကူၣ်ဖိတဖၣ်စူးကါထဲးနိလိၣ်ကူၣ်လၢကဆဲးကျိးလိာ်သးခိဖျိ တဲာ်ဂံၢ်တဲာ်စူး, ဒီးစူးကါစဲအ့ၣ်ဒီးအံကွံနံယၢၣ်ဒ်တဲာ်မၤကျိၤကျဲ လၢ ကမၤလိန့ၢ် တဲာ်သ့ပဲထံးနိဖးတဲာ်အတဲာ်သ့တဲာ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Expeditionary Learning:

တဲာ်သိၣ်လိအတဲာ်တီၢ်ကျဲမ့ၢ်ဒ်သိး ကူၣ်ဖိတဖၣ်ကမၤလိန့ၢ်ကူၣ်သ့ပိညါခိဖျိ တဲာ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတဲာ်ဒီးတဲာ်လဲၤခိဖျိန့ၣ်လီၤ.

Finance, Academy of:

တဲာ်သိၣ်လိဘၣ်ယးဒီး တဲာ်သိၣ်လိကျိၣ်စ့ပိညါ, အ့ထၢၣ်နဲၣ်ရှ့ၣ်န့ၣ်တဲာ်ပနံၣ်တဲာ်ကၤ, ခိၣ်န့ၣ်တဲာ်တီၢ်ခိၣ်ရဲၤမဲပိညါ, ဒီးတဲာ်စူးကါထဲး နိလိၣ်ကူၣ်လၢကျိၣ်စ့တဲာ်ဖံးတဲာ်မၤလိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

French Immersion:

ကူၣ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တဲာ်သိၣ်လိအဲသ့ၣ်လၢ ဖြၣ်စ့ၣ်အကျိၣ်ဒ်သိးကကဲထီၣ်ပုၤသ့ဖး, သ့ကွဲး, ဒီးသ့စံးသ့ကတီၤဆဲးကျိးလိာ်သးလၢ ဖြၣ်စ့ၣ်အကျိၣ်ဒီးတဲာ်ဆဲးတဲာ်လၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

German Immersion:

ကိုဖိတဖန်ဘန်တန်သိန်လိအဝဲသွန်လ၊ ကွာမနန်အကျိန်ဒ်သိးကကဲထိန်ပုသုဖး, သုကွဲး, ဒီးသုစံးသုကတိဆဲးကျိးလိာ်သးလ၊ ကွာမနန်အကျိန်ဒီးတန်ဆဲးတန်လ၊အပူနန်လိ၊

Hmong/English Dual Language:

ကိုဖိကတိအဲကလံးကျိန်ဒီးကိုဖိကတိမိန်ကျိန်တဖန် မလိလံာ်လဲာ်လ၊ မိန်ကျိန်ဒီးအဲကလံးကျိန်နန်လိ၊ ကိုဖိလ၊အမလိတိ၊ ခာ်သးကိုဒီးတိထိကိုတဖန်ကဆဲးမလိမိန်ကျိန်ဒီးတန်ဆဲးတန်လ၊လဲာ်လဲာ်တိ၊ တန်စံးစိတဲးဒီးတန်ဆဲးတန်လ၊နန်လိ၊

Information Technology, Academy of:

တန်သိန်လိနန်လိဘန်ပးဒိန်ပူထာ်ဖရိန်ကြ၊ ဒီး database administration ဒီး web design (တန်တုထိန်ပုာ်ယဲ) ယုာ်ဒီးတန်ကတဲာ်ကတိကိုဖိလ၊တန်ဖံးတန်မဖဲစိခါခဲအံးအပူနန်လိ၊

International Baccalaureate (IB):

အုထာ်နန်ရှာ်နာ်ကုာ်သုပိညါတန်ရဲာ်တန်ကျဲလ၊အိန်ဒီးတန်ဟုာ်စိဟုာ်ကမိဒီးတန်မချူ ထိန်လံာ်လဲာ်တိတန်ဖံးလိမဒီးလ၊ကိုဖိ သုာ်တဖန်အဂီၢ်ဒ်သိးကကဲထိန်ထံဖိကီာ်ဖိလ၊သုာ်ညါနာ်ဟံာ်ဒိန်ထိနန်လိ၊

Mandarin Immersion:

ကိုဖိတဖန်ဘန်တန်သိန်လိအဝဲသွန်လ၊ Mandarin တရူးအကျိန်ဒ်သိးကကဲထိန်ပုသုဖး, သုကွဲး, ဒီးသုစံးသုကတိဆဲး ကျိးလိာ်သးလ၊ တရူးအကျိန်ဒီးတန်ဆဲးတန်လ၊အပူနန်လိ၊

Montessori:

တန်သိန်လိနဲလိဟံးစုနန်ကျဲကိုဖိတကုာ်စုာ်စုာ်ဒ်သိးကယုထံာ်သုာ်ညါအနီာ်ကစာ်တန်ဂံာ်ဆုာ်ဘါဆုာ်, တန်လိာ်ဘန်, တန်ဘန်သးဒီး တန်မလိတန်အကွာ်အဂီၢ်တဖန်ခိဖျိ Montessori ကုာ်သုပိညါကျိကျဲနန်လိ၊

Preparatory School:

တန်သိန်လိနန်လိဘန်ပးတန်ကတဲာ်ကတိကိုဖိသုာ်တဖန်လ၊ခိလုာ်ကိုဒီး ကုာ်သုပိညါပတီာ်ထိတဖန်အဂီၢ်နန်လိ၊

Science:

တန်သိန်လိနန်လိလိလိဆိဆိလ၊ အိန်ယုာ်ဒီးတန်ပညိန်တခါလ၊အဘန်ပးဒီး စဲအုာ်ပိညါတန်မကွာ်တန်လ၊နီာ်ကစာ်နန်လိ၊

Spanish/English Dual Language:

ကိုဖိကတိအဲကလံးကျိန်ဒီးကိုဖိကတိစဲနဲးရဲကျိန်တဖန် မလိလံာ်လဲာ်လ၊ စဲနဲးရဲကျိန်ဒီးအဲကလံးကျိန်နန်လိ၊ ကိုဖိလ၊အမ လိတိ၊ခာ်သးကိုဒီးတိထိကိုတဖန်ကဆဲးမလိတန်ဖဲ စဲနဲးကျိန်တန်သိန်လိနန်လိတန်ရဲာ်တန်ကျဲအပူနန်လိ၊

Spanish Immersion:

ကိုဖိတဖန်ဘန်တန်သိန်လိအဝဲသွန်လ၊ စဲနဲးရဲကျိန်ဒ်သိးကကဲထိန်ပုသုဖး, သုကွဲး, ဒီးသုစံးသုကတိဆဲးကျိးလိာ်သးလ၊ စဲနဲးရဲကျိန်ဒီးပုစဲနဲးရဲဖိတန်ဆဲးတန်လ၊အပူနန်လိ၊

တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်ညီန့ၢ်ပုၤသံကွၢ်ဝဲတဖၣ်

တၢ်ပတံၤထီၣ်လံာ်တၢ်ကိၣ်ဒီးတဖၣ် ဒီး တၢ်ဆဲးလီၤကိၣ်ဖိအမံၤ

ယမ့ၢ်ဆုၢ်ထီၣ်ဘၣ်ဖုး လံာ်တၢ်ကိၣ်ဒီးအါန့ၢ်တဘျီန့ၢ် တၢ်ကမၤအသးဖဲလဲၣ်.

ပုၤကဟံးန့ၢ်ကွၢ်ဒၣ် ကိၣ်တဖၣ်လၢနယုထၢအီၤလၢနဆုၢ်ထီၣ်ဝဲလံာ်တၢ်ကိၣ်ဒီးလၢခံကတၢ်တဘျီအပူၤန့ၢ်လီၤ.

ပမ့ၢ်ပာ်လီၤသးလၢပကပတံၤထီၣ်ကိၣ်အသီတဖျါန့ၢ် ကိၣ်လၢပတံၤထီၣ်အီၤခဲအံၤတဖျါန့ၢ် မ့ၢ်တၢ်လီၤလၢပဂီၢ်ကလီၤမၢ်ကွံာ်ခါ.

နမ့ၢ်ပတံၤထီၣ်ထဲဒၣ်ကိၣ်အသီတဖျါန့ၢ်ယိယိဖိန့ၢ် နတၢ်လီၤတလီၤမၢ်န့ၢ်န့ၢ်ဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တုၤမ့ၢ်ကိၣ်လၢနပတံၤထီၣ်အီၤတဖျါန့ၢ် မ့ၢ်တုၤလီၤန့ၢ်လဲၣ်န့ၢ် ကိၣ်လၢနထီၣ်အီၤခဲအံၤတဖျါတၢ်လီၤတအိၣ်လၢနဂီၢ်လၢာ်ဘၣ်.

နမ့ၢ်ဆီတလဲနတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးပာ်လီၤသးလၢ နကဟးထီၣ်ကွံာ်ကိၣ်လၢနမၤလိအီၤခဲအံၤတဖျါန့ၢ်, အလီၤအိၣ်ဝဲလၢနဘၣ်ညီကွံာ် အတၢ်တုၤလီၤန့ၢ်ဒီးတုၤလီၤကိၣ်အသီတဖျါန့ၢ်လီၤ. ဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်ဆဲးလီၤကိၣ်ဖိမံၤဝဲဒၣ်ဒီး တချုးဖဲ မ့ၢ်နံၤတနံၤလၢအပာ်ဖျါထီၣ် အသးဖဲတၢ်တုၤလီၤကိၣ်ဖိလံာ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါအဖိခိၣ်န့ၢ်တက့ၢ်. ဝံသးစူၤပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢ နကဟဲက့ၤထီၣ်ကတၢ်က့ၤကိၣ်လၢနထီၣ် တုၤအီၤလၢအပူၤကွံာ်တဖျါန့ၢ်နတၢ်လီၤတအိၣ်လၢဘၣ်.

မ့ၢ်ယဖိ ထီၣ်ကိၣ်လၢအဘူးဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၣ်လီၤ(ဒုးခဲ) လၢအတမ့ၢ်ပတံၤထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီၤဘၣ်န့ၢ်သ့စ့ၢ်ကီးခါ.

သ့, မိၢ်ပာ်တဖၣ်လၢသးအိၣ်ပတံၤထီၣ်န့ၢ်အဖိကိၣ်လၢအအိၣ်ဘူးဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၣ်လီၤ(ဒုးခဲ)တဖၣ် ကြူးပတံၤထီၣ်ကိၣ်လၢအ အိၣ်ဖဲတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီၤတခါဖိအပူၤန့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကတုၤလီၤအဂီၢ်တလီၤတံာ်ဘၣ်.

ဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်လၢအတအိၣ်ဖဲ ဝုၢ်စ့ၢ်ဖိလဲၣ်ပူၤတဖၣ် မ့ၢ်အပတံၤထီၣ် စ့ၢ်ဖိလဲၣ်ပဒိၣ်ကိၣ်တဖၣ်သ့ခါ.

သ့လီၤ. လၢမံၣ်န့ၢ်စိထၣ်ကီၢ်ဖဲ ကိၣ်ဖိတၢ်ယုထၢဆဲးလီၤမံၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိလၢန့ၢ်, ဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်ပတံၤထီၣ်ဖြံၣ်ခွၢ်-၁၂ ကိၣ်တဖၣ်လၢ အတအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ အဝဲသ့ၣ်ကိၣ်ဂျၢ်အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်လီၤလီၤဟံးဒီးကိၣ်ဂျၢ်အတၢ်ဒါလီၤတၢ် သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် ဘူးဖဲလိာ်သးလၢတၢ်တုၤလီၤကိၣ်ဖိတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

ပကဘၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်ပတံၤခွဲးယာ်လၢ ပဖိကနုာ်လီၤဘၣ်ကိၣ်လၢပအဲၣ်ဒီးအီၤတဖျါန့ၢ်ဖဲလဲၣ်.

တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အိၣ်ဝဲခါလၢအကမၤမၤဂ့ၤထီၣ်နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်န့ၢ်လီၤ.

၁. ပတံၤထီၣ်ကိၣ်ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်တချုးတုၤဖဲတၢ်ပာ်ပနီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤကိၣ်ဖိမံၤမ့ၢ်န့ၢ်အဖဲခံကတၢ်တနံၤန့ၢ်တက့ၢ်.

၂. နမ့ၢ်အိၣ်ဆိးဖဲကိၣ်ဂျၢ်ပာ်ပနီၣ်တၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤဟံၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၢ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကိၣ်ကတုၤလီၤန့ၢ် အိၣ်အါန့ၢ်ဒီး ကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဆိးလၢတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီၤဂ့ၤန့ၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢ တၢ်လီၤလီၤဟံး ဒီးကိၣ်ဂျၢ်ဒီးကိၣ်ဖဲၣ် ဖိလဲၣ်စံၣ်တဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမၤစ့ၤလီၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢနကဆဲးလီၤမံၤဖဲကိၣ်လၢနဘၣ်သးအီၤတဖျါန့ၢ်လီၤ.

ယမ့ၢ်ပတံၤထီၣ်ကိၣ်ဆိဆိ လၢအတချုးတုၤဒီးဖဲတၢ်ပာ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၢ် မ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ကအိၣ်အါလၢယဂီၢ် ဒီးယကနုာ်လီၤ ဘၣ်ကိၣ် လၢယယုထၢအီၤဖဲအမ့ၢ် နီၣ်ဂံၢ်တၢ်ယုထၢတဖျါအသိးန့ၢ် န့ၢ်ခါ.

တန့ၢ်ဘၣ်. လံာ်တၢ်ကိၣ်ဒီးပတံၤထီၣ်ကိၣ်ခဲလၢာ်လၢ ပဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်တချုးတုၤဒီးဖဲတၢ်ပာ်ပနီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤမ့ၢ်န့ၢ် အဖဲခံကတၢ်တနံၤန့ၢ် ပရဲၣ်က့ၤက့ၤအီၤလၢတၢ်တုၤသိးထဲသိးအပူၤန့ၢ်လီၤ.

မူဝါဒကတိတ်တော်လှိုင်အီးလီတော်ဖဲ ကိုတဖျဉ်ဖျဉ်လၢ ယယုထာအီးဖဲယလံာ်တက္ကိၤဒိပတံထီၣ်ကိုအပူၤန့ၣ်ခါ.
တမ့ၢ်ဘၣ်. ကိုအါဖျဉ်ဒီးန့ၢ်လံာ်တက္ကိၤဒိပတံထီၣ်ကိုအါန့ၢ်ဒီးလၢအဝဲသ့ၣ်ပာ်ပနီၣ်ယာ်တၢ်တူၢ်လိာ်ကိုဖိနီၣ်ဂံၢ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ကိုလၢနယုထာအီးတဖၣ် မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်လိာ်လိာ်ဟံအါအါဘၣ်န့ၣ် နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢနကန့ၣ်လီၤဘၣ်ကိုလၢနယုထာထီၣ်တဖၣ်
လီၤစ့ၤဝဲလီၤ.

ပမ့ၢ်ပတံထီၣ်ကိုဖဲ တၢ်ဟံပနီၣ်တၢ်ပတံထီၣ်ကိုဆဲးလီၤမံၤအဆၢကတီၢ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်ပကဘၣ်မၤအီးဖဲလဲၣ်.
စ့ၣ်ဖိလံာ်ပဒိၣ်ကို ဆဲးလီၤန့ၢ်ကိုဖိတဖၣ်အမံၤလၢ ကိုန့ၣ်ဒိတန့ၣ်အတီၢ်ပူၤလီၤ. တၢ်ဆၢထီၣ်လံာ်တက္ကိၤဒိချးဆၢချးကတီၢ်ဖဲတၢ်ဟံ
ပနီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤန့ၢ်လီၢ်ခဲကတၢ်တန့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ယိယိဖိတခါလၢ ကမၤအါထီၣ်ကိုဖိအတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒ်သိး ကဒီးန့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်
ကိုလၢ အဝဲသ့ၣ်သးစဲဝဲတဖျဉ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးလီၤကိုဖိမံၤအဝဲၤဒၢး (Student Placement Center)အိးထီၣ်အသးဒိတန့ၣ်
ကျၢၤ ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီးဟံၣ်ယိဖိယိဖိလၢနီၢ်တကစုၣ်စုၣ်အဖိခိၣ်ဒ်သိးကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကယုထာထီၣ်ကိုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်
ဒီးမၤ တၢ်သ့ၣ်န့ၢ်ဖးသီလၢနကထံၣ်လိာ်သးဒီးကိုဖိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအဝဲၤဒၢးပျၢဘၣ်မူဘၣ်ခါန့ၣ် ဝံသးစူ ကိး ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၀၀
န့ၣ်တက့ၢ်.

ယဖိကန့ၣ်လီၤကိုအဂီၢ် အသးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ထဲလဲၣ်.
ဖိသၣ်လၢအပျဲထီၣ်ယံၢ်န့ၣ် ဖဲ မ့တမ့ၢ် တချး လါစဲးပထုဘၣ် ၁သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကန့ၣ်လီၤဆူ
ခ့ၣ်ဒၢ်ကတၢ်တၢ်ကိုဖဲ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ကိုန့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အသးကဘၣ်ပျဲထီၣ်လံာ်န့ၣ် ဖဲ မ့တမ့ၢ် တချး
လါစဲးပထုဘၣ် ၁သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်ဒ်သိးလၢကဒီးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကထီၣ်မၤလိ ဖြံၣ်ခ့ၣ်ဒၢ်ကတၢ်တၢ်ကိုဖဲ ကိုန့ၣ်၂၀၂၁-၂၀၂၂
အတီၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်အိၣ်ဆိးဖဲစ့ၣ်ဖိလံာ်ပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်ယဖိကဒီးန့ၢ်တၢ်လိာ်လိာ်တၢ် လၢကထီၣ်ကိုဖဲ စ့ၣ်ဖိလံာ်ပူၤစုၣ်ကိးခါ.
ဒီးန့ၢ်. စးထီၣ်လၢ ခ့ၣ်က့ၣ် တုၤလၢ တဆံခံတီၤန့ၣ်တၢ်လိာ်လၢနဖိအဂီၢ်အိၣ်ဝဲလီၤ. ကိုဖိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤဒၢး မၤသကိးတၢ်ဒီးဟံၣ်
ဖိယိဖိတဖၣ်ဒ်သိးကယုန့ၢ် တၢ်လိာ်လၢ စ့ၣ်ဖိလံာ်ကိုဖိကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်လီၤ. ဖဲ ဖြံၣ်ခ့ၣ်ကိုတဖၣ်ပျဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ် တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ
ဒၣ်တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစရိတဘျုးဒီးဖဲတၢ်လိာ်ဟံအိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် မိၢ်ပာ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဆဲးကျိးအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယဘၣ်ဒုးန့ၣ်ဟံဖျါထီၣ် ယအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤခါ.
ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ပျၢကစံးဘၣ်န့ၣ်လၢ နဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤလံာ်လံာ်လၢ နအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤအဂီၢ် ဒ်သိးအကမၤစၢၤပူၤလၢ တၢ်ဆဲးလီၤန့ၢ်ကိုဖိမံၤ
လၢကို ယုာ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်ကိုတၢ်ဝံစိာ်တိဆၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်အုၣ်ကီၤသးလံာ်လံာ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ကီၢ်စဲၣ်ခိၣ်ဂီၤ (ID)
မ့တမ့ၢ် တၢ်နီၣ်သိလုၣ်လံာ်အုၣ်သး(driver's license) မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်မ့ၣ်အူလဲ, ထံလဲ, လီတဲစိလဲလံာ်က့ လၢအအိၣ်ဒီး
မိၢ်ပာ်/ပျၢက့ၢ်ထွဲကိုဖိအမံၤယုာ်ဒီး လီၢ်အိၣ်ဆိး(အဲဒဲး)ဒ်န့ၣ်လီၤအီးဖဲ လံာ်တက္ကိၤဒိအပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

**တန့ၣ်ညါအံၤ ယဖိမ့ၢ်မၤလိတီၤထီၣ်ကတၢ်လၢကိုတဖျဉ်အံၤအပူၤန့ၣ်, အပျဲဆံးဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်ကိုအဝဲအံၤလီၢ်တၢ်လီၤ
ဆဲးလၢ ဆူညါတန့ၣ်အဂီၢ်စုၣ်ကိးခါ.**
ကဒီးန့ၢ်အဂီၢ်တလီၤတၢ်ဘၣ်. နဖိအိၣ်တဂၤလၢအထီၣ်ကိုတဖျဉ်အံၤ ကြးဆဲးထီၣ်ကိုအဝဲအံၤလၢဆူညါတန့ၣ်အတီၢ်ပူၤ ဒ်သိး
တၢ်တူၢ်လိာ်ကိုဖိပုၤဝဲခွဲးယာ်(sibling priority) တၢ်မၤကျိၤကျဲၤ ကဘၣ်ထွဲလိာ်သးလၢတၢ်ကတူၢ်လိာ်နဖိအဆံးတဂၤကသ့အဂီၢ်
န့ၣ်လီၤ.

ပမုာ်အိၣ်ဆိးဘူးဒီးကိၣ်န့ၣ်, ကိၣ်တူၢ်လိာ်ပုၤလီၤတၢ်ကသုၣ်စ့ၢ်ကိးခါ.

တသ့ဘၣ်. နတၢ်သးအိၣ်ယုထာကိၣ်ဖဲ ကိၣ်လီၤလီၤဆိဆိတဖျၢၣ်န့ၣ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလာ နအိၣ်ဆိးဖဲ တၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီ (A-F1/F2) အပူၤ ဒီးတမ့ၢ်တၢ်လီၤအိၣ်ဘူးလိာ်အသးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်ထီၣ်မၤလိ ဟီၣ်ကဝီဒိၣ်မဲကနဲၣ်ကိၣ် မ့တမ့ၢ် ကိၢ်ရၢၣ်မဲကနဲၣ်ကိၣ် (**regional or district magnet program**) လၢ အအိၣ်ဖဲယတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီအချၢန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ကပာ်ယာ်တၢ်လီၤလၢအဝဲအဂီၢ်ဖဲအထီၣ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအုညါတပတီၢ်အခါ န့ၣ်ခါ.

မ့ၢ်. ကိၣ်ဖိတလိၣ်ပတံထီၣ်လၢဘၣ်. တၢ်ကပာ်ယာ်န့ၣ်တၢ်လီၤလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဝဲစိာ်တီၤဆုၢ

ယဖိမ့ၢ်ထီၣ်ကိၣ်ဖဲအတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီချၢဒီး ယမ့ၢ်လဲၤပာ်လီၤအိၣ်ဖဲ ဘားစံပတုာ်အလီၢ်လၢအဝဲစိာ်တီၤဆုၢကိၣ်ဖိတဖျၢၣ်ဆူကိၣ် အဝဲန့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ယဖိလဲၤဒီးဘၢစံအဝဲန့ၣ်သ့ခါ.

တသ့ဘၣ်. တုၤမ့ၢ်ကိၣ်တဖျၢၣ်လၢအအိၣ်ဖဲနတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီအချၢ တူၢ်လိာ်နဖိလၢကိၣ်လံၤန့ၣ် နဘၣ် ဝဲစိာ်တီၤဆုၢနဖိဆူကိၣ်ဒီး ဆူဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤပျါလိၤကၢ်ဒ်တၢ်ဘျီဘၣ်အိၣ်ညိညိမိသ့, ဘၣ်ဆၣ် ကိၣ်ဖိတဖျၢၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ဒီးန့ၢ်ဘားစံ ဘၣ်န့ၣ်လဲၤဒီးဘားစံဆူကိၣ်တဖျၢၣ်တသ့ဘၣ်.

ပမုာ်အိၣ်ဒီးထီၣ်မၤလိ **International Baccalaureate (IB)** လၢပတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီချၢန့ၣ် သ့စ့ၢ်ကိးခါ. ပကဒီးန့ၢ်ဘားစံ စ့ၢ်ကိးခါ. **IB** ကိၣ်ဖိလၢအိၣ်ဖဲတၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီအချၢတဖျၢၣ် ကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အဝဲသ့ၣ်စ့ၢ်ခါ.

ကိၣ်ဖိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သးဖဲလၢကမၤလိ **IB** တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအအိၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်တၢ်ထီၣ်ကိၣ်လီၤကဝီချၢတဖျၢၣ် ပတံထီၣ်သ့,ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ကတူၢ်လိာ်အိၣ်ဖဲလၢတၢ်လီၤဟီၤအိၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တုၤမ့ၢ်လၢတၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်သန့က့, အဝဲသ့ၣ်တဖျၢၣ်တဒီးန့ၢ်ကိၣ်တၢ်ဝဲ စိာ်တီၤဆုၢဘၣ်.

ဒ်သိးဒီးကိၣ်ဖိတဖျၢၣ်ကဒီးန့ၢ်ကိၣ်ဘားစံတၢ်ဝဲစိာ်တီၤဆုၢအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်အကြၢးလၢတၢ်ကဘၣ်တူၢ်လိာ်အိၣ်ဖဲ **International Baccalaureate (IB)/Advanced Placement (AP)** တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအပူၤန့ၣ်ခါ.

ကိၣ်ဖိလၢအပတံထီၣ် ဒီးမၤလိတၢ်ဖဲ ဟီၣ်ကဝီဒိၣ်မဲကနဲၣ် **IB** မ့တမ့ၢ် **AP** တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤပူၤတဖျၢၣ် ကဒီးန့ၢ်ဘားစံတၢ်ဝဲစိာ်တီၤဆုၢ ဆူကိၣ်အဝဲန့ၣ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလာ တၢ်ဝဲစိာ်တီၤဆုၢလိာ်န့ၣ်ကျဲၤတဖျၢၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိမ့ၢ်ဟံၣ်ပတုာ်ဒီးတမၤလိလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤအဝဲအံၤန့ၣ်, တၢ်ကဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုာ်ကွံာ်စ့ၢ်ကိးကိၣ်ဘားစံတၢ်ဝဲစိာ်တီၤဆုၢန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါ စ့ၢ်စ့ၢ်အပူၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဆၢတၢ်ဆဲးလီၤဆိမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲကိၣ်ဖိဆဲးလီၤမံၤဝဲလီၤခံ/တၢ်တူၢ်လိာ်ကိၣ်ဖိဝဲအလီၢ်ခံ

ဖဲစ့ၢ်ဖိလံပဒိၣ်ကိၣ်တူၢ်လိာ်ယဖိဝဲအလီၢ်ခံ တၢ်ကမၤအသးလဲၣ်.

ဟံၣ်ဖိပိတဖျၢၣ်ကဒီးန့ၢ်လံာ်ပရၢ မ့တမ့ၢ် အံၤမုာ်လံာ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတဘျီန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိတဂၤကဘၣ်တၢ်ဆဲးလီၤန့ၢ်အမံၤ ထဲဒ်လၢကိၣ်တဖျၢၣ်ခါ ဖဲကိၣ်န့ၣ်သိအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကိၣ်လၢပယုထာအိၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ် တၢ်ကမၤအသးဒီးအိၣ်ဖဲလဲၣ်.

ပုၤကပာ်ယာ်နဖိအမံၤဖဲ တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစရီၤအပူၤ ဒ်တၢ်ယုထာကိၣ်လံာ်န့ၣ်ကျဲၤပျါဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိလီၤကျဲၤမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ် အသးန့ၣ်, ပုၤကဆဲးကျိးန့ၣ် ဒီးနကဒီးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ နကဆဲးလီၤန့ၢ်နဖိအမံၤဖဲကိၣ်အဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစၢရီၤ စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစၢရီၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ ကွီၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်လၢ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံာ်တကျိၢ်ဒိပတံထီၣ်ကွီၤအိၣ်ခိး တၢ်လီၤလၢအိၣ်ကတဲာ်ကတိၤဟံာ်ယၢ်အသးလၢကွီၤဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟံာ်ယၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစၢရီၤအပူၤလၢအဝဲသ့ၣ်ယုထၢကွီၤအိၣ်ထံးတဖျၢၣ်အဂီၢ်ဖဲ-

- တၢ်လီၤလၢဟံာ်တအိၣ်လၢ ကွီၤဖိတၢ်ယုထၢကွီၤနီၣ်ဂံၢ် တၢ် မ့တမ့ၢ် နီၣ်ဂံၢ် ခံ အဂီၢ် မ့တမ့ၢ်တခါ
- ကွီၤဖိဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်ဖဲ အဝဲသ့ၣ်တၢ်ယုထၢကွီၤနီၣ်ဂံၢ် ခံအပူၤအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစၢရီၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟံာ်ယၢ်အိၣ်တဖၣ် ကွီၤဒီးတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်စးထီၣ်သးခံန့ၢ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤတပၣ်ယုဒီး ဖြၣ်န့ၣ်ကွီၤ, တီၤဖၣ်ကွီၤကျိၢ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိကွီၤ ဒီး Capitol Hill Gifted and Talented ကွီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယဖိအမံၤအိၣ်ဟံာ်အသးဖဲတၢ်အိၣ်ခိးတၢ်စရီၤအိၣ်ခိးတၢ်ခါသ့ၣ်ခါ.

တသ့ဘၣ်, ကွီၤဖိတဖၣ်အမံၤ ကဘၣ်အိၣ်ထဲဒၣ်ဖဲ တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်စရီၤတခါခါအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤ ဘၣ်ထွဲလိာ်သးလၢ နဖိယုထၢကွီၤနီၣ်ဂံၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်လဲၣ်တၢ်သိၣ်လိမိၢ်ပုၤ/တၢ်သိၣ်လိကျိၤကျဲၤ

ယဖိမၤလိတၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ယကဘၣ်ယုသ့ၣ်ညါအိၣ်ဖဲလဲၣ်.

ဝံသးစူၤလဲၣ်လီၤကွီၤ District's Office of Teaching and Learning အပုၤယဲၤသန့ ဖဲ spps.org/otl ပုၤယဲၤအဖိခိၣ်ဒ်သိးနကသ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးကွီၤတၢ်သိၣ်လိကျိၤကျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ယဘၣ်ကွီၤယုကွီၤတဖျၢၣ်စုာ်စုာ်လံာ်လဲၣ်တၢ်ဟံာ်ပျီတီၤပတီၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤဖဲလဲၣ်.

စုာ်ဖိလဲၣ်ပဒိၣ်ကွီၤကတဲာ်ကတိၤဟံာ်လီၤကျိၤကျဲၤညိညိဖိလၢတၢ်ယုသ့ၣ်ညါကွီၤလံာ်လဲၣ်တၢ်ဟံာ်ပျီတီၤပတီၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤလဲၣ်လီၤကွီၤ School Data Center အပုၤယဲၤသန့ ဖဲ spps.org/data ပုၤယဲၤအဖိခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်လၢ AP ဒီး IB န့ၣ်လီၤဆီလိာ်အသးဖဲလဲၣ်.

AP (Advanced Placement) ဒီး IB (International Baccalaureate) လံာ်လဲၣ်တၢ်မၤလိတဖၣ် ဟ့ၣ်ကွီၤဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကမၤလိလံာ်တၢ်သိၣ်လိလၢပတီၢ်ထီထီၣ်ဒီးတၢ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. AP တီၤတဖၣ်မ့ၢ်ခိလုၣ်ကွီၤပတီၢ်လံာ်တၢ်သိၣ်လိလၢဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအိၣ်ဖိဖျိ ခိလုၣ်ကွီၤကမံးတံာ်ခိၣ်ကျိၢ်(College Board), လၢအမ့ၢ်တၢ်ကရၢကရီၤတခါလၢ ဒုးဘျးဖဲကွီၤဖိတဖၣ်ဒီးခိလုၣ်ကွီၤလၢကမၤလိန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်ဒီးဒီးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တီၤထီကွီၤဖိလၢအဟံးန့ၢ်မၤလိ AP တီၤတဖၣ်ဒီးန့ၢ်ခိလုၣ်ခရူဒိၣ်သ့ၣ်ခိဖျိဘၣ်ဒီးစးတၢ်ဒီးစးတခါန့ၣ်လီၤ. IB တီၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်သုးကျဲၤပာ်လီၤအိၣ်အမ့ၢ် IB ဒိၣ်ဖလိၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ဟံာ်ပနီၣ်အိၣ်လၢအ့ထၢန့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်အသိး, ဒီးတီၤထီကွီၤဖိလၢအထီၣ်မၤလိ IB တီၤတဖၣ်ဒီးန့ၢ်ခိလုၣ်ခရူဒိၣ်သ့ၣ်ခိဖျိဘၣ်ဒီးစးဖဲဒၣ်တၢ်ဒီးစးတခါန့ၣ်လီၤ. ထံာ်လိာ်ကတိၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤကွီၤထွဲကွီၤဖိမုၤဒါခိၣ်(ကွီၤခိၣ်စလၢၣ်) ဒ်သိးနကသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဖဲကွီၤလၢနဖိထီၣ်အိၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ကွီၤဖိတဖၣ်လိာ်ဆဲးကသံာ်ဒိသအတၢ်ခါတဖၣ်

ဒ်သိးလၢယဖိကထီၣ်ကွီၤအဂီၢ် အလိာ်ဆဲးကသံာ်ဒိသအတၢ်ခါခါ.

ကသံာ်ဒိသအတၢ်ခါတဖၣ် ဒိသအကွီၤဖိတဖၣ်လၢ ဖိသၣ်ဆဲးတၢ်ဆုးတၢ်ခါအတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ကဲာ်တဖၣ်, လၢတၢ်န့ၣ်အယိအမၤစူၤလီၤတၢ်ဆုးတၢ်ခါ, တၢ်တထီၣ်ကွီၤတဖၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တဂ့ၢ်အတၢ်အိၣ်သးထီၣ်တဖၣ်လၢ အကမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢကမံးလိမၤဒီးတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

ကော်စဉ်အတတ်သိပ်တတ်သိ (MS 121A.15) လိပ်ဘတ်ဝဲလော ကိုဖိတဂဏစုစုလောအမလိတ်ဖဲ မံနံနံစိထံအကိုတဖျာအပူ နှံ ကဘတ်တတ်ဒီသဒါအီလော ဖိသုဉ်ဆဲးတတ်ဆူးတတ်ဆါခိဖျိ အဝဲသုဉ်ကဒီးနှံဆဲးဘတ်ဝဲ ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါနှံလီ. တတ်ဆဲး ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါနှံ ကလီဆီလိတ်သးလော ကိုဖိသးနှံဒီးအတိတဖျာအဖိခိဉ်နှံလီ. ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါတဖျာပုဉ်ယုဉ်- **Diphtheria, Pertussis and Tetanus (DPT); Polio; Measles, Mumps and Rubella (MMR); Hepatitis B; Meningococcal;** ဒီး **Varicella (Chicken Pox)** နှံလီ. လောနှံအမဲဉ်ညါ, ဖိသုဉ်လော ယဲနံနံအဖိလတ်တဖျာကဆဲး ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါလော အတြိဆာ **Haemophilus Influenza B** ဒီး **Hepatitis A** နှံလီ.

မိတ်ဒီးပုကုဉ်ထွဲကိုဖိတဖျာ ဒီးနှံဘတ် ဖိးသဲစးတတ်ကုဉ်ကဟ်ကွံတတ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါ လော တတ်ဆူးတတ်ဆါအတတ်ဂုဉ်အ ဖိခိဉ် မုတမုဉ် တတ်ဘုဉ်တတ်ဘါအတတ်စုဉ်တတ်နတ်တဖျာအဖိခိဉ်သုဝဲဒုဉ်နှံလီ. ကိုဖိလောအဟဲထီဉ်ကိုသိသိဖဲ စုဉ်ဖိလ်ပဒိဉ်ကိုပူ တဖျာ ကဟ်ဟုဉ်လီ အဝဲသုဉ်တတ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါအတတ်ကွဲးနိဉ်ကွဲးယါ မုတမုဉ် တတ်ကုဉ်ကဟ်ကွံတတ်ဆဲးကသံဉ်ဒီ သဒါအလံဉ်ဒီဆူ ကိုနှံလီ.

ကိုဖိတတ်ဆဲးလီမဲဝဲဒါး (Student Placement Center) အိဉ်ဒီးတတ်ဆဲးနှံကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါတဖျာဆူကိုဖိလောအတအိဉ် ဒီးကသံဉ်တတ်ဆုဉ်ကီသး (အိဉ်ရှုရဲဉ်) မုတမုဉ် ပုလောအိဉ်ဒီးကသံဉ်တတ်ဆုဉ်ကီသးလော ကော်စဉ်မံနံနံစိထံနှံလီ. နမုဉ်အဲဉ် ဒီးသုဉ်ညါအါထီဉ်တတ်ဂုဉ်တတ်ကျိနှံ, ကိး **Student Health and Wellness** ဝဲကျိလောအိဉ်ဆီလီအသးဖဲ ကိုဖိတတ်ဆဲး လီမဲဝဲဒါးဖဲ ၆၅၁-၆၃၂-၃၇၆၃ မုတမုဉ် နတ်လီကုဉ်ဘတ် spps.org/studentwellness ပုဉ်ယဲလောနှံတက့ဉ်.

ဘတ်မနုလောဘတ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါနှံလဲဉ်. တတ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါလောဖိသုဉ်ဆဲးအဆာကတိဉ်နှံ မုဉ်တတ်လောအရူဒိဉ်မုဉ်လော အမလောမဂုထီဉ် ဂံတြိဆာတတ်ဆူးတတ်ဆါတချုးဒီးလော ဖိသုဉ်ဆဲးတဖျာ ဘတ်ကုဉ်ဘတ်ကလော တတ်ဆူးတတ်ဆါလီဘတ်ယိဉ်လောသး သမုအဂီဉ်သုသုဉ်တဖျာအခါနှံလီ. ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါတဖျာဘတ်တတ်မကုဉ်အီလီတတ်လီဆဲးဒ်သိးအကမလီတတ်ဝဲလော က သံဉ်တဖျာအတအိဉ်ဒီးတတ်ဘတ်ယိဉ် ဒီးကဲဘျုးကဲဖျိဉ်လောဖိသုဉ်ဆဲးတဖျာအဂီဉ် ဖဲဒီးနှံဘတ်ကသံဉ်ဒီသဒါတတ်ဆါတဖျာဖဲသးနှံ လောတတ်ဟ်ပနီဉ်ယတ်အါအဆာကတိဉ်နှံလီ.

တတ်ဒုးသုဉ်ညါတနံတဘျီဆူ ကိုဖိလောအိဉ်ဒီးနိဉ်ခိကုဉ်ဂီအတတ်လီတုဉ်လီကတ်တဖျာ

စုဉ်ဖိလ်ပဒိဉ်ကို အိဉ်ဒီး တတ်ဟ်လီသးနိဉ်ခိလော ကဟုဉ်လီကလိတ်ကုဉ်ဘတ်ကုဉ်သု ဒီးအကြားအဘတ်ကတတ်တခါလော ကိုဖိ တဂဏစုစုလောအမလိတ်ဖဲ ကိုကီရုဉ်အပူအံအဂီဉ်နှံလီ. တတ်အံမုဉ် ကိုကီရုဉ်အတတ်ပညိဉ်တိတ်ဟ်လော ကမလီတတ်ဝဲ ကိုဖိ လောနိဉ်ခိတတ်အိဉ်ဆူအိဉ်ဆူတလောတပျဲတဖျာ, ဒ်သိးလော တတ်သိဉ်တတ်သိနိဉ်ဂံကုဉ် ၅၀၄ တတ်မဂုထီဉ်နိဉ်ခိဆူတတ်ဘျုးသဲစး လော ၁၉၇၃ (Section 504 of the Rehabilitation Act of 1973) အတတ်ဟ်ဖျါထီဉ်အသိး, အကဘတ်တတ်သုဉ်ညါတုဉ် လိတ်အီ, ကဘတ်တတ်မကုဉ်သမံသမိးအီ ဒီးဒီးနှံတတ်ဖဲလိမဒီးလီကျဲသုဉ်တဖျာလောဘတ်ဂုဉ်ဘတ်ဝဲဒီးအကြားအဘတ်ကတတ်နှံ လီ. နမုဉ်အဲဉ်ဒီးသုဉ်ညါအါထီဉ်တတ်ဂုဉ်တတ်ကျိနှံ, ဝံသးစုဆဲးကျိး စုဉ်ဖိလ်ပဒိဉ်ကိုဖဲ ၆၅၁-၇၄၄-၄၉၀၅ နှံတက့ဉ်.